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ALEXANDER BALOGH 
Na zadnej strane obalu vašej knihy Eklektik Bas-
tard uverejňujete slovníkové výklady oboch poj-
mov tvoriacich jej názov. Vnímam to ako závereč-
nú bodku hravosti, ktorá je prítomná v celej knihe, 
ale nedá sa vylúčiť ani dôvod, že pre niekoho to 
pri prvom stretnutí s knihou môže byť aj vítaná 
pomôcka. Mysleli ste to aj takto alebo o takého 
„nevzdelaného“ čitateľa nemáte záujem?
IVANA GIBOVÁ

Prvotná motivácia bola, že som nechcela na zadnej 
strane mať taký ten štandardný úryvok z textu alebo 
životopis autorky či nejakú anotáciu, lebo to veľmi 
nemám rada. A tak som sa snažila vymyslieť niečo 
iné a tieto slovníkové defi nície sa mi zdali celkom 
vtipné. Nad tým, že by to mohla byť aj pomôcka, 
som sa ani nezamyslela. Určite som to nemyslela ako 
podcenenie akéhokoľvek čitateľa. A či mám alebo 
nemám záujem o vzdelaného alebo nevzdelaného? 
Nezamýšľam sa nad tým, mám záujem o každého 
svojho čitateľa a som rada, ak niekomu stojí za to si 
tú knihu prečítať, kúpiť.

AB
Akú rolu hrá budúci čitateľ pri vašom písaní? 
Nemyslím teraz na nejaké nadbiehanie v záujme 
komerčného úspechu knihy, to určite nie je váš 
prípad, ale či napríklad máte vyšpecifi kovanú 
skupinu čitateľov, o ktorej pri tvorbe uvažujete?
IG

Úprimne povedané, čitateľ nehrá pri mojom písaní 
vôbec žiadnu úlohu. Nemyslím na neho, keď píšem, 
lebo keby som mala myslieť na všetkých potenciál-
nych čitateľov, musela by som prispôsobiť svoje pí-
sanie vkusu ich všetkých, a to nie je úplne možné. 
Takže nemám ani nejakú vyšpecifi kovanú skupinu 
čitateľov, na ktorú by som myslela. Píšem tak, ako je 
to mne prirodzené, a myslím si, že ak si to nejakého 
čitateľa nájde, tak je to fajn, a ak to nejakému čitateľo-
vi nevyhovuje, tak je to tiež fajn. Veď každý má právo 
na to, aby vnímal veci cez vlastný vkus, a nie každému 
musí, samozrejme, vyhovovať spôsob môjho písania. 
A myslím si, že takto je to úplne v poriadku.

AB
To sa dostávame k otázke, ktorá hojne sprevádza 
všetky recenzie a texty o knihe Eklektik Bastard,
a tou je otázka generačnej výpovede. Protagonisti 
či protagonistky sú vašimi generačnými spolu-
pútnikmi, ale myslím si, že každá postava je je-
dinečná a asi by sa nemal jej postoj automaticky 
zovšeobecňovať na „generačnú výpoveď“. Alebo 
sa mýlim?
IG

Nemýlite sa, určite je to tak. Ja som pri písaní tých 
postáv nemala vôbec ambíciu vypovedať za nejakú 
generáciu alebo nejako všeobecne hovoriť za akú-
koľvek skupinu ľudí. Skôr som možno chcela hovoriť 
o veciach, ktoré sledujem vo svojom okolí, ktorými sa 
zaoberajú, áno, aj ľudia môjho veku, ale zároveň aj 
množstvo ľudí odo mňa oveľa mladších aj oveľa star-
ších. A myslím si, že mnoho vecí a mnoho problémov, 
o ktorých v tej knihe píšem, sa týka akejkoľvek generá-
cie. Vlastne mi to potvrdilo aj to, že moji dvadsaťroční 
priatelia sa na tom bavili rovnako ako moji priatelia 
sedemdesiatroční. 

AB
V  knihe sa pertraktujú témy starnutia najmä 
v súvislosti s viac či menej vydarenými vzťahmi. 
Myslíte si, že toto sú kľúčové témy vašej generácie, 
resp. sú vypuklejšie než u iných generácií? 

IG
Úplne si nemyslím, žeby to boli kľúčové témy, vypuk-
lejšie možno sú v tom zmysle, že generácia tridsiatni-
kov, alebo takých 30- až 40-ročných sa aktuálne mož-
no trochu neskôr začína zaoberať témou založenia 
rodiny alebo tým, že žiť v páre je nevyhnutné. Samo-
zrejme, že naši rodičia sa takýmito vecami zaoberali 
v omnoho mladšom veku než my. Pre ľudí môjho veku 
je zásadnejšie vybudovať si kariéru alebo mať nejaké 
zázemie a až potom sa zaoberať tým, že je možno na-
čase založiť si rodinu alebo žiť v nejakom stabilnom 
partnerskom zväzku. Navyše, v našej generácii je dosť 
vypuklé aj to, že ľudia sú úplne bez akýchkoľvek prob-
lémov single. Takže ak sa bavíme o vzťahoch, tak si 
myslím, že to je kľúčová téma pre akúkoľvek gene-
ráciu, ale skôr v tom zmysle, že kedy a ako do toho 
vzťahu vstúpiť a nakoľko vážne ho brať. My, súčasní 
tridsiatnici, to vnímame tak, že na to je čas. 

AB
Keďže sa v knihe veľa hovorí o partnerských vzťa-
hoch, mierne odbočím od knihy do života – je 
ideálny partner skôr objekt budúci, očakávaný, 
pomerne presne zadefi novaný alebo je častejší 
prípad, že niekto spočiatku „bežný“ sa časom sta-
ne ideálnym? Pravda, odpoveď môže byť aj taká, 
že často býva zvykom, že sa partner ideálnym zdá, 
potom sa stane bežným a nakoniec žiadnym. Je 
to tak nejako? 
IG

No, neviem veru, ako to je, toto je asi veľmi individu-
álna záležitosť. Ja si nemyslím, že existuje ktokoľvek, 
kto by sa dal nazvať ideálnym. Možno je to skôr o takej 
prvotnej idealizácii toho človeka, s ktorým chceme žiť, 
alebo je možno jednoduchšie si povedať, že budeme 
ignorovať jeho chyby, ale potom v nejakom dlhšie trva-
júcom vzťahu je práve zásadné nejako tie nedostatky 
rešpektovať. A vôbec, vzťahy sú asi o vzájomnom reš-
pekte a neviem odpovedať na to, či sa partner zdá na 
začiatku ideálnym, potom bežným a nakoniec žiad-
nym. Nemám túto skúsenosť, lebo nepoznám nikoho 
ideálneho, ešte som takého človeka nestretla. 

AB
Vďaka svojim dielam ste už výrazným ženským 
hlasom v slovenskej literatúre, ale určite by som 
vás nezaraďoval do tej klasickej škatuľky ženskej 
literatúry. Minimálne v tejto knihe určite nesto-
jíte bezpodmienečne vždy na strane žien, takže 
predstaviteľky feministického hnutia z vás asi 
nemajú radosť...
IG

Myslím si, že asi viacero ľudí alebo možno aj hnutí zo 
mňa nemá radosť, ale keby som písala tak, že myslím 
na to, kto z toho bude alebo nebude mať radosť, tak 
by som z toho nemala radosť ja. Neviem, či nestojím 
bezpodmienečne na strane žien, nestojím bezpod-
mienečne na ničej strane ani v reálnom živote, ani 
v tejto knihe.

AB
Ak na chvíľu odbočíme od literatúry, ako sa v kaž-
dodennom živote staviate k problémom súvisia-
cim s predošlou otázkou?
IG

Samozrejme, že ma irituje, ak sú ženy akokoľvek zne-
važované, obťažované, podceňované, na druhej strane 
si myslím, že ak niekomu niečo prekáža bez ohľadu 
na to, akého je pohlavia, tak sa má voči tomu rázne 
ohradiť. Nemám rada, ak sa zo žien umelo vytvárajú 
nejaké chudinky, ktoré nie sú schopné sa samy o seba 
postarať, naopak, myslím si, že práve to ich stavia do 

Ak sa spätne dívam na svoje knihy, určite by som nič 
neurobila inak, hovorí Ivana Gibová. Prečo aj? Veď 
každá z jej doterajších prozaických kníh si získala 
uznanie odbornej i čitateľskej verejnosti. Posledná 
z nich, Eklektik Bastard, je podľa nej zo všetkých 
štyroch úplne najslobodnejšia a najvtipnejšia. Myslí 
si, že písanie poézie je oveľa ťažšie ako písanie prózy, 
a jej najväčšou inšpiráciou je Blaho Uhlár.
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pozície, v ktorej sú vnímané ako podceňované. Takže 
je to o ľudskosti, bez ohľadu na pohlavie by sa ľudia 
mali k sebe správať pekne, možno som v tomto idea-
lista, ale takýto svet si predstavujem. A nemyslím si, 
že preto, že žena je takzvane slabšie pohlavie, je bez-
podmienečne nutné vždy stáť na jej strane. Poznám 
osobne niekoľko mužov, ktorí sú či boli tyranizovaní, 
a tiež sú v tomto smere obeťami. Väčšinou ide, pravda, 
o psychické týranie, ale myslím si, že dôsledky nie 
sú o nič menšie. A ešte by som k tejto otázke chcela 
povedať, že pri spojení toxická maskulinita ma ide 
poraziť a dvíha ma zo stoličky.

AB
Svet hrdinov vašej knihy je svetom postkomu-
nistickým, nezaťaženým osobnými skúsenosťa-
mi z totalitného režimu. Čo je pre vás hlavným 
informačným zdrojom o minulom režime, orálna 
história blízkych či aj cudzích ľudí, alebo ume-
lecké diela refl ektujúce predošlú dobu, či priamo 
spoznávanie autentickej tvorby z tých čias? 
IG

V podstate asi všetko spomenuté, určite orálna histó-
ria blízkych je taký najintenzívnejší zdroj, napríklad 
moja babka v tomto smere je studnica informácií. Sa-
mozrejme, sú to aj umelecké diela, veľa som čítala, aj 
texty, ktoré reálne vznikali pred rokom 1989, takisto 
som pozerala pomerne veľa dokumentov. História ma 
baví, takže som sa aj týmto obdobím v rámci štúdia 
zaoberala intenzívnejšie. A tiež cez kapely, ktoré som 
počúvala, som sa dostávala k tomu, v akom období 
vznikali tie skladby a prečo bolo vtedy také zložité 
fungovať, tvoriť. Asi najväčším zdrojom záujmu o toto 
obdobie boli české undergroundové kapely alebo čes-
ká literatúra, ktorú som začala čítať tak v pätnástich 
či šestnástich rokoch.

AB
Dokázali ste už v ranej mladosti sama siahnuť po 
kvalitnej knihe alebo ste mali niekoho, kto vás 
včas správne nasmeroval?
IG

Konkrétne napríklad k tej českej literatúre som sa do-
stala cez priateľov, ktorí mi ju odporúčali, požičiava-
li knihy, Hrabala, Kafku, v puberte som mala veľmi 
rada Jáchyma Topola, a tak to nejako súviselo aj s tou 
hudbou a s výtvarným umením, ktoré som sledovala, 
odkedy sa pamätám. Bola som pomerne autistické 
dieťa, takže keď sa iné deti hrali na dvore, ja som 
chodila do knižnice a v ranom veku som v podstate 
prečítala celú knižnicu u nás na Sídlisku 3 v Prešove. 
Takže ten vkus sa mi nejako vyformoval, zistila som, 
čo ma baví, čo je dobré a čo nie, ale, samozrejme, že 
sa to nejako v priebehu rokov ďalej vyvíjalo, aj podľa 
toho, akých ľudí som stretla. Na strednej škole som 
sa konečne dopracovala aj k slovenskej próze, no a na 
vysokej, keď som študovala literatúru, som si ten vkus 
už akosi vybrúsila a vtedy som už vlastne vedela, čo 
je pre mňa kvalitná kniha, čo chcem čítať, akých au-
torov preferujem.

AB
Ktorí tvorcovia vás najviac formovali? Predpokla-
dám, so zreteľom na výraznú prítomnosť humoru 
a irónie vo vašej tvorbe, že to budú autori, ktorí 
nemuseli byť vyslovenými humoristami, ale mali 
zmysel pre odstup, nadhľad, schopnosť nebrať sa 
smrteľne vážne. Je to tak?
IG

Samozrejme, je to tak, mám veľmi rada, keď sa ľudia 
neberú príliš vážne ani v živote, ani v tvorbe. Humor, 
irónia a odstup, to sú všetko veci, ktoré sú mi veľmi 
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blízke, takže v tomto smere ma formovali, pokiaľ ide 
o slovenskú literatúru, Balla, Vilikovský, poviedky 
Pišťanka a Taragela. Samozrejme, nedám dopustiť 
na Iľfa a Petrova, ich Dvanásť stoličiek alebo Zlaté 
teľa sú knihy, ktoré môžem čítať dvetisíckrát a aj tak 
sa na nich budem smiať. Zároveň mám rada aj taký 
ľudský prístup, keď je cítiť za tvorbou nejakého člo-
veka, napríklad zbožňujem poéziu Mily Haugovej 
aj Milu Haugovú ako takú, je to úžasne inšpiratívna 
žena, v mnohých ohľadoch. Pokiaľ ide o divadlo, je 
to Uhlárova Stoka, Blaho je pre mňa veľkým vzorom 
umeleckým i ľudským, obrazom toho, že je možné ne-
byť konformným, stádovitým človekom, zachovať si 
čistotu a nespreneveriť sa nikdy vlastným ideálom – aj 
napriek mnohým obštrukciám. Ak by som to mala 
veľmi zjednodušene povedať, Blaho Uhlár je moja 
najväčšia inšpirácia. 

AB
Má to obdobu s vaším písaním?
IG

Je to veľmi podobné, ako keď sa snažím písať veci, 
ktoré sú akoby nejako mimo mojej autokorekcie, ktoré 
ako keby vychádzali odniekiaľ neviem odkiaľ a cezo 
mňa iba prechádzajú. Toto veľmi dobre vystihol Milo 
Janáč, on to nazýva diktát, a to je presne to: že nie 
vždy to písanie a akákoľvek tvorba je závislá od toho, 
že človek, ktorý to ide urobiť, si povie – a teraz si sad-
nem a napíšem to a to. Veľakrát sa to iba tak nejako 
stane. A toto mám na písaní úplne najradšej, keď za-
žívam takéto stavy, že vlastne ani neviem ako, a pol 
hodiny búšim do klávesnice alebo píšem po papieri 
a vylezie zo mňa nejaký text, ktorý nebol mnou neja-
ko regulovaný, konštruovaný, skrátka nejako sa stal. 

AB
A potom tam čakám aj tých, ktorí nejdú ďaleko za 
drsným slovom, vulgarizmom. Vy sa im v knihe 
naozaj nevyhýbate, niekde sa bavíte tým, že ich 
napíšete a potom prečiarknete, ale tak, aby boli 
predsa len čitateľné. Spoliehate sa na intuíciu, 
ktorá vám pomáha nájsť hranicu, aby vulgariz-
mus nebol samoúčelný?
IG

No, myslím si, že nik z menovaných sa vo svojej tvor-
be vulgarizmom nevyhýba, skôr naopak, ale vôbec 
ich nevnímam ako samoúčelné, a o to sa snažím aj 
pri vlastnom písaní. Myslím si, že v súčasnosti nie 
je úplne možné použitím akýchkoľvek drsných výra-
zov alebo tabuizovanej lexiky šokovať. Ale snažím sa 
ustrážiť si tú hranicu, aby to naozaj v texte neskĺzlo 
k verbálnej exhibícii alebo aby to neboli samoúčelné 
akože šokujúce výrazy, ale aby boli funkčné. Som zá-
stancom toho, že ak postava má byť uveriteľná, aby 
mne samej nešušťala papierom, tak musí mať lexiku, 
ktorá odráža jej myslenie, život, fungovanie v určitej 
skupine ľudí, a tento typ lexiky je v podstate veľmi 
vhodný prostriedok na zadefi novanie postavy.

AB
Tento istý fór ste použili aj pri opakovanom iden-
tifi kovateľnom prečiarknutí svojho priezviska, na-
vyše, mihne sa tam aj Ivana. Je to návnada, aby si 
čitateľ myslel, že sa dozvedá niečo z vašej autobio-
grafi e alebo je to opäť tá vaša hravosť?
IG

Je to len bohapustý vtip, ide o to, že ak si tam robím 
srandu z iných ľudí, prečo by som si neurobila aj zo 
seba? Myslím, že by nebolo fér sa nejako vyňať z toho, 

že keď už je niekto terčom môjho akože humoru, tak 
prečo by som ním nemala byť aj ja sama? 

AB
V originálnej grafi ckej úprave knihy hrajú význam-
nú rolu aj vaše kresby, nakoniec kniha je predsta-
vovaná ako poviedkovo-komiksové dielo. Niekedy 
je to skutočne komiksová kresba posúvajúca dej, 
ale niekedy „len“ kresba, dokresľujúca povahu 
postavy či situácie. 
IG

Pokiaľ ide o menšie kresby, to bola viac-menej intuitív-
na záležitosť, keď sa mi tam niečo hodilo a mala som 
pocit, že teraz by tam mohol ísť obrázok. Tie väčšie 
komiksové celky som zamýšľala tak, že sa dajú čítať 
ako jeden rozkúskovaný príbeh v obrazoch, čiže je to 
akoby ďalšia poviedka, ktorá sa realizuje len v tejto 
obrazovej podobe. Konkrétne je to poviedka o Ivane, 
ktorú tie postavy vyskytujúce sa v texte neustále ko-
mentujú, sledujú, vidia, a ja som to mienila tak, aby ju 
aj ten čitateľ iba videl, ona sa v tých textových častiach 
„fyzicky“ vôbec nevyskytuje.

AB
Keď sme pri spomínaní na minulých tvorcov, 
nemôžem nevysloviť meno Taťjany Lehenovej, 
ktorej prvá básnická zbierka a v nej báseň Malá 
nočná mora vyvolala koncom 80. rokov škandál 
v ofi ciálnych literárnych kruhoch. Mladá autor-
ka si trúfl a verejne siahnuť na tabuizovaný sex 
a vzťah muža a ženy predstavila telesne, radostne 
a s potešením z detailnej fyziologickej obnaženos-
ti. Vtedy to bolo u nás úplne výnimočné, dávnej-
šou lastovičkou v tomto smere bola legendárna 
poviedka Dušana Mitanu V električke, občas sa 
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k verbálnej exhibícii...



na knižnom trhu mihlo niečo „odvážne“ v pre-
kladoch, ako bol Millerov Obratník Raka. Viete 
si čisto hypoteticky predstaviť seba a svoju tvorbu 
v tých cenzurovaných časoch?
IG

Čisto hypoteticky si viem predstaviť absolútne čokoľ-
vek, ale naozaj si netrúfam povedať, ako by to aj so 
mnou ako človekom, aj s mojou tvorbou vyzeralo. Mož-
no by som bola veľmi konformná, konvenčná, učesaná, 
neviem, je to veľmi jednoduché povedať si, áno, som 
typ človeka, ktorý by sa absolútne rovnako, bez akejkoľ-
vek autocenzúry vyjadroval aj v 80. rokoch, ale naozaj 
to nedokážem objektívne posúdiť. Rada by som bola 
takýmto človekom, ale zároveň mi je jasné, že by to tak 
nemuselo byť. Apropo, podľa môjho názoru Millerov 
Obratník Raka je totálna exhibicionistická sračka.

AB
Vyštudovali ste literárnu vedu, asi často dostávate 
otázku, nakoľko jej štúdium a získané vedomos-
ti ovplyvnili vašu tvorbu? Vlastne by sme mohli 
prejsť k stručnej charakteristike všetkých štyroch 
vašich doterajších kníh. 
IG

Áno, túto otázku dostávam pomerne často. Štúdium, 
samozrejme, ovplyvnilo do veľkej miery aj moju tvor-
bu, aj to, akým spôsobom som začala čítať knihy. Tým, 
že som získala aj nejaké teoretické vedomosti o litera-
túre, je najviac ovplyvnená asi prvá kniha Usadenina, 
ktorú som písala počas vysokej školy, a vtedy som bola 
pomerne fascinovaná postmodernou a písala som na 
túto tému aj diplomovú prácu. No a s každou ďalšou 
knihou som sa posúvala k nejakému vlastnému spô-
sobu vyjadrovania, že už to neboli len také vtipy a ja-
zykové hry, konštrukty, ale tá próza sa stávala, aj keď 
neznášam toto slovo, viac autentickou, akoby tá výpo-
veď išla nejako viac zo mňa. Aj som sa začala ako au-
torka nejako profi lovať, brúsiť tú svoju poetiku, takže 
myslím si, že Bordeline je oproti Usadenine v tomto 
smere veľmi odlišná kniha a práve sa posúva k možno 
už vážnejším témam aj vážnejšiemu spôsobu spraco-
vania tých tém. Posledná knižka Eklektik Bastard je 
úplne najslobodnejšia zo všetkých štyroch a myslím 
si, že aj najvtipnejšia. A asi najviac oslobodená od 
vecí, ktoré ma spočiatku zväzovali, s každou ďalšou 
knihou to „branie sa vážne“ čoraz viac opadávalo.

AB
Ako sa spätne dívate na svoje knihy, urobili by ste 
teraz niečo inak? 

IG
Určite by som nič neurobila inak, všetko, čo v minulosti 
vzniklo, bolo presne také, aké vtedy mohlo a malo byť, 
a práve preto, že som prvú knihu napísala tým spôso-
bom, akým som ju napísala, som sa mohla posunúť 
k trochu inému pohľadu na písanie, nájsť si svoju vlast-
nú cestu. Podľa mňa všetky texty, čo som napísala, by 
som v dobe ich vzniku nevedela napísať lepšie či inak, 
takže z hľadiska akéhosi „autorského vývoja“ si mys-
lím, že každá z tých kníh je nejakým spôsobom dôleži-
tá. Ale hlavne, ja sa ani nezaoberám takými vecami ex 
post, či by som niekedy mohla niečo urobiť lepšie pred 
desiatimi rokmi a podobne, sú to veci uzavreté. Zaobe-
rám sa vecami, ktoré píšem teraz, a tak je to asi aj okej, 
však vydané knihy už aj tak neprepíšem. (Smiech.) 

AB
Mnohí autori začínali básničkami, či už uverejne-
nými, alebo len takými tajnými. Istý český autor 
sa vyjadril, že on začínal na básňach v próze, pre-
tože je to krátke a nemuselo sa to rýmovať. Ako je 
to u vás s poéziou?
IG

Ja som sa tiež v nejakých 14 – 15 rokoch snažila zaobe-
rať poéziou, možno aj z tých dôvodov, ktoré uvádzate. 
Našla som tie veci nedávno, čítala som si ich, a možno 
aj preto, že som bola spočiatku čitateľkou českej lite-
ratúry a počúvala české kapely, tak som aj tie básne 
písala v češtine. Neboli až také katastrofálne, ako som 
čakala, ale rozhodne ani také, že by som bola teraz 
na ne nejako pyšná, a už vôbec by som ich nechcela 
publikovať. Ale ako stretnutie so svojimi začiatkami to 
bolo fajn. Hoci s odstupom času si myslím, že písanie 
poézie je oveľa ťažšie ako písanie prózy.

AB
Ako absolventku literárnej vedy vás nelákalo stať 
sa dvojdomou autorkou ako napríklad Stanislav 
Rakús, ktorý píše aj literárno-teoretické diela, aj 
úspešnú beletriu?
IG

Spočiatku áno, keď som začala študovať na doktorand-
skom štúdiu, ktoré som napokon nedokončila, mala 
som túto ambíciu, ale nedokončila som ho práve preto, 
že ma tá ambícia časom opustila, pochopila som, že 
to asi nie je práve to, čomu by som sa chcela venovať. 
Myslím, že literárno-teoretické práce by mali písať prá-
ve ľudia ako Stanislav Rakús, ktorého prácu si veľmi 
cením, a cením si ho aj ako človeka, a nemali by sa do 
toho púšťať takí polodiletanti, ako som ja.
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Knižka Eklektik Bastard je úplne najslobodnejšia 
zo všetkých štyroch a myslím si, že aj najvtipnejšia. 
A asi najviac oslobodená od vecí, ktoré ma spočiatku 
zväzovali, s každou ďalšou knihou to „branie sa 
vážne“ čoraz viac opadávalo.
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AB
Aký máte názor na takzvanú literárnu prevádzku 
na Slovensku, vydavateľské stratégie, festivaly, čí-
tačky, grantovú politiku či ocenenia? Ako vidíte 
aj z týchto aspektov výhody či nevýhody štatútu 
spisovateľa na voľnej nohe?
IG

Vedela by som na to obšírne reagovať, ale skúsim to 
zostručniť. Pokiaľ ide o nejakú grantovú politiku, šti-
pendiá a podobne, to sú veci, ktorým som sa veľmi 
dlho usilovala vyhýbať, ale nakoniec som sa rozhodla, 
že na to asi nie je dôvod, keďže stále mám dojem, že 
si dokážem ustrážiť, aby som sa nedala na každoroč-
nú produkciu kníh len kvôli tomu, že môžem získať 
nejaké štipendium. Dosť ma irituje, ak k tomu niek-
torí autori pristupujú takto, to sa mi bridí a snažím 
sa neskĺznuť k takýmto praktikám. No a pokiaľ ide 
o festivaly, čítačky a podobne, myslím, že svoje publi-
kum tieto akcie majú, som toho živým dôkazom, celé 
leto som strávila chodením po takýchto podujatiach, 
kde som bola často prekvapená, koľko ľudí to zaují-
ma. A musím povedať, že celé leto som z honorárov 
za tieto akcie viac-menej vyžila. Z tohto hľadiska je 
to pre spisovateľa na voľnej nohe veľmi fajn, lebo iba 
z publikovania kníh, honorárov a tantiém sa vyžiť 
nedá. Samozrejme, stále musím robiť aj nejakú nor-
málnu prácu. A ocenenia? Veľmi si ich vážim, lebo 
ma to motivuje, v neposlednom rade je významná aj 
fi nančná odmena, nepopieram. Takže jednou vetou 
– vidím to pomerne pozitívne.

AB
Vraví sa, že po vydarenom debute je skutočným 
potvrdením kvality druhá kniha. Vy sa môžete 
pochváliť, že každá z vašich štyroch kníh bola 
úspešná a ocenená. Dovoľte preto možno trochu 
nemiestnu otázku – neskrížili vám rýchle úspechy 
tak trochu životné plány? 
IG

Či som sa nechcela najskôr vydať a mať štyri deti a po-
tom písať knižky, ktoré budú oceňované? :) Nie, môj 
život je presne taký, aký má byť, a som veľmi vďačná 
za to, že je taký, aký je.

AB
Čo by ste ako spisovateľka najradšej počuli na 
svoju adresu?
IG

Nad týmto som sa nikdy nezamýšľala, ale keď sa pý-
tate, vychádza mi, že všetko, čo by som kedy chcela 
počuť, som už počula, a síce od svojich kolegov spi-
sovateľov, ktorých si vážim. Konkrétne Rišo Pupala 
mi napísal na túto moju poslednú knihu vetu: Nikto 
nepíše tak ako ty. Čo si myslím, že je veľká vec, najmä 
keď je to od človeka, ktorého považujem za jedného 
z najlepších slovenských prozaikov. A takisto Vlada 
Ballu, ktorý napísal, že toto je kniha roka, možno aj 
mnohých rokov, a zároveň sa vyjadril, že máloktorú 
knihu chce mať vo svojej knižnici, ale túto áno. Tak to 
boli pre mňa veľké pocty. A nielen preto, že prišli od 
ľudí, ktorých si cením, vo všeobecnosti aj akékoľvek 
ohlasy od čitateľov, neznámych ľudí, ktoré mi pri-
chádzali, ma veľmi tešili, keď písali, že im hovorím 
z duše a že sa veľmi bavili. V podstate nič iné autor 
nemôže chcieť než to, že čitatelia sú s knihou natoľko 
spokojní, že im stojí za to dokonca to dať autorovi na 
vedomie. Napísať mu, že je to dobrá kniha. To ma 
mimoriadne teší.

IVANA GIBOVÁ (1985)
vyštudovala slovenský jazyk a literatúru 
na FF Prešovskej univerzity. 
Poviedky a vedecké práce publikovala 
v literárnych časopisoch Romboid, 
Rak, Enter, ako aj v slovenských 
a zahraničných literárnovedných 
zborníkoch a na konferenciách. 
Knižne debutovala zbierkou poviedok 
Usadenina (2013), niektoré poviedky 
boli preložené do nemčiny a angličtiny. 
Novela Bordeline (2014) sa stala 
predlohou inscenácie Divadla Stoka 
a pražského divadla Nekroteatro. 
Ďalšou knihou bola Barbora, boch 
& katarzia (2016), ktorá bola 
nominovaná na Cenu Anasoft litera, 
získala cenu René Anasoft litera 
gymnazistov a bola nominovaná na 
Cenu Jána Johanidesa za najlepšiu 
prózu autora do 35 rokov. Vyšla aj 
v českom preklade. V roku 2020 jej 
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Anasoft litera.
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